
 

 

OTVORENO PISMO 

Gradonačelniku Nevenu Bosilju 

Županu Anđelku Stričaku 

 

Poštovani, 

Pomalo razočarani, ljuti i zabrinuti ovih dana slušamo, čitamo i raspravljamo o stečaju “Varteksa”. Stalno 

se ponavljaju stare teze „tko je kriv, tko je mogao, tko nije htio“ dok rezignirano puštamo da „Varteks“ 

postane stara vijest, još jedna u nizu označena privatizacijom i privrednim kriminalom bez odgovornosti. 

 

Umjesto jalovih optužbi i daljnjih razmimoilaženja, smatramo da mi, građani, a naročito svi oni čiji su 

trud, vrijeme, znanje i rad uloženi u “Varteks” kroz sve njegove razvojne faze, zaslužujemo bolje. Ne 

želimo ulaziti u rasprave „tko je kriv, odgovoran, tko je trebao…“, time su se bolje trebale baviti neke 

druge instance - već vas pozivamo da svi preuzmemo odgovornost, da promijenimo opći stav prema 

sudbini poduzeća koje je počelo raditi 1918. godine i neslavno propada u naše vrijeme, i damo najbolje 

od sebe za spas “Varteksa”. Sramota je za sve nas koji smo mogli, ili možemo sada, makar malim 

doprinosom pomoći da se Varteks na neki način zaštiti od potpune propasti, da to ne učinimo. 

 

Varteks je imao pogone diljem županije, u Ludbregu, Ivancu i Novom Marofu te je svaka obitelj iz našeg 

grada i  županije imala nekog zaposlenog u Varteksu koju još uvijek vežu uspomene za taj simbol rasta i 

razvoja i grada i Županije. Čak je i FOI nastao kao produkt potreba Varteksa za osuvremenjivanjem 

poslovnih procesa. Bazeni su „Varteksovi“. Stadion je bio Varteksov…. Varteks je gradio grad i županiju. 

Stoga smo sigurni da je baš svakom žitelju grada i županije, uključujući i naše čelne ljude, stalo sačuvati 

Varteks, da on na sve načine na koje je to moguće, i dalje ostane naš – varaždinski. 

 

Grad i županija koji imaju dugu tradiciju obrazovanja, inovativnosti, centara izvrsnosti, kreativnosti, 

umjetnosti, očuvanja kulturne baštine, razvoja poduzetništva, i svih drugih sadržaja potrebnih za 

kvalitetan život građana mogu pronaći načine kako spasiti jedan spomenik radu, i jedan od svojih 

najpoznatijih simbola.  

 

  



 

 

Gradonačelnika i župana vidimo kao ključne osobe koje mogu svojim proaktivnim pristupom motivirati 

druge, ali i pokazati svoj stav, svoje vrijednosti, svoju sposobnost i razumijevanje značaja koje Varteks 

ima za stanovnike Grada i Županije. Varteks je simbol kulture, sporta, promocije grada Varaždina, 

humanosti, solidarnosti te poštovanja prema prijašnjim i sadašnjim radnicima. 

 

Stoga predlažemo da se sastanu naši čelni ljudi za koje vjerujemo da imaju istinsku volju za suradnjom 

na dobrobit svih nas te da mogu napraviti presedan u povijesti propadanja jednog poduzeća, te da 

„Varteks – slučaj” postane “NAŠ VARTEKS” s ishodom koji će donijeti dobrobit za zajednicu.  

 

Budu li u tome uspješni, i budemo li se trebali zajedno boriti protiv „velikih“ igrača na kakve smo navikli 

u privatizacijama na „hrvatski način“, pozvat ćemo sve građane da nam se u tome pridruže.  

 

S poštovanjem, 

Platforma Budimo grad – Nezavisna lista Dubravke Novak 

 


